
Vesipallon Ydinryhmän kokous ti 4.2.2025 klo 18.00 

Teams 

Nimi Taho Kutsuttu Paikalla 

Reija Häkkinen Uimaliitto X X 

Anni Aikala Uimaliitto X X 

Pasi Salonen Uimaliitto X  

Juha Turunen Uimaliitto X  

Marjokaisa Ryhänen Cetus X X 

Joni Kortteus JySa X X 

Teemu Turunen KuUS X X 

Anna Väisänen UiTa X  

Tomas Saariketo Sentterit X X 

Teppo Lehtinen Keravan Uimarit X X 

Kalle Nousiainen Tuomarit X  

Rim Arslangaliev TU X X 

Antti Ruohonen Vanders X X 

Kim Johnsson Kuhat X X 

 

Asialista 

 

1§ Maajoukkueiden asiat 

Viikko sitten tuli puskista tieto, että miesten ja naisten EM-karsinnat pidetään tänä 
vuonna kesäkuussa, eikä 2026 keväällä kuten aiemmin piti olla. Myös esim. Ruotsi 
yllättyi tästä. Miehet ja naiset valmistautuu tähän. Paketit on kasattu. Pasin kautta voisi 
laittaa palautetta EA:lle, että info tulee ihan liian myöhään ja yllättäen.  

Reija menee toimistolle loppuviikosta, varmistaa, että ilmoittautuminen EM-
karsintoihin tehdään 17.2. mennessä. Kysymys Drawsista on lähetetty, odotetaan 
vastausta. 

TWPC:ssä ei ole ollut puhetta EM-karsintojen aikataulusta, aikataulujen muutoksista, 
jne. Pitäisi saada meidän haasteet (Challenger Cupin järjestäminen, EM-karsinnat jne.) 
kirjoitettua ylös, että voidaan kerralla esittää ne. Viestintä ylipäänsä on epäselvää. On 
silmiä avaavaa, miten lapsenkengissä vesipallon kehittäminen on. Siksi myös meidän 
liitossa vesipallo on taka-alalla. Tällä viikolla tuli, että haluavat olla yhteyksissä 
NWPL:ään, eivät olleet ymmärtäneet, että se on paljon halvempi. Markkinoinnin 
suhteen ehkä edetään. 

 



Miesten maajoukkue 

Miesten eka tryout leiri 14.-16.3. Helsinki/Espoo. Tarkoitus saada 25-30 pelaajaa 
maajoukkuerinkiin. Sitten 20 pelaaja. Ruotsiin leirille pelaamaan 25.-27.4. Ruotsin 
jälkeen maajoukkue valittu 14+2 pelaajaa. Viimeistelyleiri Hki/Espoo/Kerava 6.-7.6. EM-
karsinnat 9.-11.6. Ei tiedossa lohko eikä paikka. Kaikille seuroille on lähetetty pyyntö 
nominoinnista pelaajat rinkiin. Sitten Suomisportiin kutsu. Turulta, Kuhilta tullut 
vastaus, Jyväskylästä ja Espoosta ei vielä vastausta. 

 

Naisten ja tyttöjen maajoukkueet 

Naisten 7.-8.3. Helsingissä, toukokuussa kaksi leiriä, ehkä Ruotsiin 2. 6.-8.6. Tytöt 
treenaavat samaan aikaan (ei kuitenkaan mene Ruotsiin jos mennään).  

 

U18 maajoukkue 

U18 EM-karsinnat elokuussa Portugalissa. Kahden viikon mittainen rutistus. Aletaan 
suunnittelemaan. 

 

Maajoukkuvalmennus ja jojohaku 

Majuvalmentajien paikat olleet haussa, on ilmoittautunut halukkaita valmentajia, 
apuvalmentajia, jojoja. Lista lähtee Uimaliittoon huomenna valmistettavaksi, sieltä 
sitten tietoa. 

 

Nuorten PM-kisat 

Nuorten PM-kisat 28.-30.11.2025 Espoossa. Ikäryhmät U16 & U18 pojat & U18 tytöt. 
Check-lista, Kim lähettää. TWPC:n sähköpostilistalle, niin että tulee koko 
pohjoismaiden näkökulma. 

 

2§ Sarja-asiat 

Sarjamääräykset 

Sarjamääräykset ovat viittä vaille valmiita, tuli yksi kysymys ulkomaalaisista seuroista, 
jota lähdettiin käsittelemään uudelleen. Tullee valmiiksi hyvin pian, kun 
sähköpostiäänestys on loppunut. 



KTR:ään liittyen, ei kykene vastaamaan kysymyksiin tai tekemään vesipallon asioista 
päätöksiä ripeästi. On puhuttu, että mietitään jotain vaihtoehtoa. Elin, joka päättää 
protesteista, pitäisi saada tehtyä valmistelu seuraavaan vuosikokoukseen. KTR:n 
puheenjohtajan kanssa keskustelu, finaaliottelut (aikataulu), jotta KTR:ssä 
ymmärretään, että jos tulee jotain, on kiire. Ei ole OK, että estää toimintaa/unohtaa 
vastata/unohtaa kertoa päätöksestä. 

Reija voi viedä tätä asiaa eteenpäin. Prosessit, nyt sarjamääräyksiä on viety nopeasti 
eteenpäin, KTR:ltä tullut nyt kysymykseen nopea reaktio. 

 

Kurinpitoasiat 

On viety KTR:n ohella eteenpäin. Nyt saatiin anonyymi raportti yhdestä kurinpidollisesta 
määräyksestä. Pyritään laittaa nettisivuille tästä eteenpäin kaikista päätöksistä. 
Raportit pitäisi saada heti, jotta kaikki sidosryhmät saavat asian tietoon. 

 

3§ Tuomariasiat 

Tuomareiden nimeäminen 

Kalle on hoitanut nimeämisiä ja tuomarit ovat olleet aktiivisia. Kallen tehtävässä aloitus 
on hoitunut hyvin. 

 

Tuomarifoorumi Antin ja Jarkon pitämänä 

On ollut puhetta nyt kun delegaatin pitämä foorumi peruuntui. Kalle huolehtii, että 
järjestetään. Tässä foorumissa käydään läpi uusia sääntöjä. Päivä on keskustelun alla, 
tiedotetaan heti kun on selvillä. 

Uudet säännöt pitäisi myös kääntää. Jarkko laittanut tuomariryhmään 
muutosdokumentin, johon on merkattu muutokset. Pitää katsoa rinnakkain, koska on 
jotain muutoksia vielä tullut. Toivottavasti ei valtava työ. 

Pitää selvittää, pelataanko EM-karsinnat uusilla säännöillä. On sanottu, että testataan 
MM-kisoissa ja sitten uudet säännöt tulevat voimaan, mutta on kuulopuhetta. 

 

Tuomarikoulutukset, toimitsijakoulutukset ja valmennuskoulutukset 

Kuinka järjestetään Suomessa, kuinka järjestetään EA:ssa? Vuosikalenteri 



Voidaanko suunnitella koulutuksista vuosikalenteri? Vesipallon neuvottelupäivillä 
otetaan esille loppupään agendalle. Jatkuvuus tärkeä. 

Toimitsijakoulutuksista oli keskustelua, nettisivuilla Varin tekemät, mutta niissä on 
päivittämisen tarvetta. Pohjan saa niistä.  

EA:lla järjestetään tuomari-, toimitsija- ja valmennustason koulutusta. Reija kysyy 
Andyltä lisätietoa. Viimeksi jaetussa Teamsissa ei ollut mitään. Pitää saada EA:lta 
koulutusaikataulut. Pitäisi tehdä kalenteri ja koulutukset olla saatavilla vuositasolla, 
avata koulutukset jos seura järjestää niin että kaikilla mahdollisuus osallistua. 

Tuomarikoulutus menee Kalle-Jarkko-Antti –tontille. Anni laittaa pyyntöä heille 
tuomarikoulutuksen järjestämisestä. 

 

4§ SM-viikko 14.-17.8. 

Vesipalloa pelataan 16.-17.8. Pitää päättää, millä säännöillä mennään, mieluiten 
vanhat säännöt. Niillä säännöillä voidaan tunnissa pelata miesten ja naisten finaalit. 
Anni kysyy tuomareilta, että voidaanko pelata vanhoilla säännöillä (versio 4.5.2018). 

Kilpailutyöryhmän pitää vielä vahvistaa, että voidaan pelata vanhoilla säännöillä jos se 
on tuomareiden mielestä ok. SM-viikko tarvitsee mahdollisimman pian tiedon siitä millä 
säännöillä pelataan. 

Kun säännöt on tiedossa, avataan sarjailmoittautuminen.  

 

5§ Seurojen kuulumiset 

TU 

Järjestetään E-junnille (U12) vesipetoturnaus 29.3. Impivaarassa. Kutsu tulee tällä 
viikolla seuroille. 

Kuhat 

Business as usual. Harjoitellaan ja valmistaudutaan SM- ja IK-peleihin. Pari uutta 
pelaajaa ulkomailta saatu miesten ja U18-joukkueeseen, piristää. 

Cetus 

Tavallista Espoossa. Pidettiin viime viikonloppuna toimitsijakoulutus, johon tuli 20 
osallistujaa. Treenataan ja ei sen ihmeempää. Naisten joukkue oli ensimmäistä kertaa 
NWPL:ssä. Kokonaisuudessa mennyt hyvin, jatketaan ensi vuonna. Järjestelyt olivat 
onnistuneet, vastasi laadultaan Challenger’s cupia, kilpailua EA:n suuntaan. 



Saukot 

Yritetään saamaan enemmän pelaajia Keski-Suomen ulkopuolisiin peleihin. Muuten 
samaa kuin aikaisemminkin. 

Sentterit 

Senttereiltä ei isompia kuulumisia, muutama kerta viikossa pieni joukko teini-ikäisiä 
treenaa ja kerran viikossa vesipallokoulu. Höntsävesipallo alkaa myös pian. Muutama 
pelaaja pelaa Saukoissa ja Veprissä. Kesällä tulee uudelleen ajankohtaiseksi 
yhdistyminen Porin Uimaseuran kanssa. 

KuUS 

Ei kuulu paljoa mitään. On junnuhommaa ja kaljaliigaa, pelailee vesilentopalloa, 
perjantaisin junnut ja vanhemmat pelavat höntsää. Nuorimmat 10v ja vanhimmat 16v, 
pelaavat Kuhien ja KeUi:n joukkueissa. 

KeUi 

Helatorstain turnaus 29.5. 2009 ja 2011 ikäsarjat, eli kauden 2025-26 U14 ja U16 
sarjoissa pelaavat. Ei muuta ihmeellistä. 

Vanders 

Ei suurempia uutisia. Andy oli järjestämässä Arctic Seapool turnausta. Pelaajat ja 
turistit tykkäsivät. 

 

 

 

Edellisen kokouksen muistio 

1§ Maajoukkueiden asiat 

- Junioreiden PM mahdollisesti järjestettäisiin Latviassa 
- Suomi on valmis järjestämään Espoossa 
- Halutaan mukaan myös U16 -tyttöjen turnaus  

 

Suomi-Ruotsi –liigan yhteistyön käynnistäminen 

- Otettava palaveri Ruotsin kanssa onko siitä kiinnostusta 
- Heitä kiinnostaa naisten tilanne Suomessa ja kuinka sen saisi yhdistettyä 
- Esim. 2 turnausta ja final four 
- Vastakkaiset pelit maan sisällä voisi laskea myös osaksi maiden omia sarjoja 



 

Maajoukkueasiat 

- Ensi viikon tiistaina on maajoukkuevalmentajien yhteinen tapaaminen. Käydään 
läpi maajoukkuevalmentajat 

- Haku maajoukkuevalmentajille ja joukkueenjohtajille U16, U18 pojat, U16 tytöt, 
ja naiset ja miehet 

- Käydään läpi maajoukkueeseen valmistautuminen 
- EM-turnaus U18 –vuotiaille 
- Naiset ja miehet EU Nations 
- Nuoret PM-turnaus 
- Maajoukkueiden budjetti on pieni ja sitä jaetaan eri joukkueille. Se joukkue, joka 

lähtee EM-turnaukseen, saa isoimman osan potista. Maajoukkueiden 
valmentajat ja/ tai joukkueenjohtajat voivat myös hakea joukkueille sponsoreita 

- Reija laittaa Kimille maajoukkuevalmentajien perehdytysmateriaalin ja 
pelaajasopimuksen 

- Joukkueenjohtaja-asiat – toivotaan, että joukkueille saataisiin jotenkin 
joukkueenjohtajat mukaan 
 

2§ Sarja-asiat 

Sarjamääräykset 

- Sarjamääräykset on hyväksytty mutta Annilla ei ole vielä viimeisintä versiota 
- Anni tekee yhteenvedon siitä mikä säännöissä on muuttunut, tehdään siitä myös 

somepostaus 

MSM-finaalit 17.-8.5. ja seuraava tai sitä seuraava viikonloppu 

- Meillä ei ole tiedossa missä ja milloin Nordic league –loppupelit pelataan 
- Final8 –turnaus  

 

 

3§ Tuomariasiat 

Tuomareiden nimeäminen 

- Kalle on rekrytoitu tuomareiden nimeämiseen 
 

Tuomarifoorumi Antin ja Jarkon pitämänä 

- Edelliseen verrattuna toivotaan enemmän porukkaa 



- Samoja asioita voisi myös kerrata 
- Varmistetaan onko Jarkko ja Andy käytettävissä tähän 
- Voisiko käyttää samaa materiaalia 
- Miten saataisiin ihmiset kiinnostumaan näistä aiheista? 
- Tuomareille, valmentajille ja pelaajille 

 

Vesipallon neuvottelupäivät  

- 5.4. U18 Pirkkolan turnauksen yhteydessä klo 13.00 
- Seuraavan vuoden tuomarifoorumien ajankohdat ja neuvotellaan sisällöistä. 

Mietitään kuinka saadaan uusia tuomareita jatkuvasti koulutuksiin ja hyödyt 
järjrstetyistä foorumeista meille käyttöön 

 

SM-viikko 

- SM-viikon suunnittelu jatkuu, ensi viikolla on seuraava palaveri 
- Finaalit tullaan todennäköisesti televisioimaan, finaalit pitää saada suunnilleen 

tuntiin mahtumaan 
- Kun pelataan Leppävaaran maauimalassa, allasta käytetään samaan aikaan 

myös triathloniin 
- Pelit ovat pe iltana, la iltana ja sunnuntaina. Paikallispelejä voitaisiin pelata 

enemmän perjantaina, jotta pitkänmatkalaisia saataisiin yöpymään vain yhden 
yön 

 

Seurojen kuulumiset 

- Turussa nousevat hinnat vuoden alussa, joka vaikuttaa vähän siihen kuinka 
harjoitellaan 

- Jyväskylässä hinnat nousevat ALV:in verran. Pari ihmistä tuli armeijasta ja pari 
meni armeijaan. 

- Espoossa ollaan vähän jännityksessä sen suhteen mitä uimahallille käy. 
Kaupunki nosti allasajan hintaa, mutta eniten yli 20-vuotiaiden hintoja.  


